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Protokół nr XII/15 

z sesji Rady Miejskiej Śmigla, odbytej dnia 24 września 2015 r. o godz. 16.00 w sali 

sesyjnej Rady, w Urzędzie Miejskim Śmigla. 

 

 

 Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Śmigla Wiesław 

Kasperski, który powitał radnych Rady Miejskiej Śmigla, Burmistrza Śmigla, Zastępcę 

Burmistrza Śmigla, pracowników Urzędu, kierowników i dyrektorów jednostek podległych 

Gminie, sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli, radcę prawnego, mieszkańców 

Gminy oraz przedstawicieli mediów.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji  uczestniczy 15 radnych, co pozwala na 

podejmowanie prawomocnych uchwał. Lista obecności radnych, zaproszonych gości i 

sołtysów z XII sesji Rady Miejskiej Śmigla stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   

 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad w stosownym terminie został 

radnym przekazany.  

 

Porządek sesji: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między 

sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej 

Śmigla. 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

7. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Miejskiej Śmigla: 

 Rewizyjnej, 

 Finansowo – Gospodarczej, 

 Spraw Społecznych, 

 Planowania i Rozwoju, 

 Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Zapytania sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli. 

10. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do   

sądów powszechnych,  

2) w sprawie wyboru ławnika do Sądu Okręgowego w Poznaniu Ośrodek 

Zamiejscowy w Lesznie, 

3) w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Kościanie, 

4) w sprawie uchwalenia zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej ze środków 

budżetu Gminy na realizację przedsięwzięć polegających na budowie 

przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Śmigiel, na lata 2015-

2020,  

5) w sprawie wysokości i zasad ustalania i rozliczania dotacji celowych dla 

podmiotów prowadzących żłobki na terenie Gminy Śmigiel w roku 

kalendarzowym 2015, 
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6) w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej na dofinansowanie „Budowy kanalizacji sanitarnej w Gminie 

Śmigiel na terenie wsi Bronikowo i Glińsko”  

7) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2015, 

8) w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na 

lata 2015-2025, 

9) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie ogółu praw i obowiązków do udziału w 

spadku. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12. Odpowiedzi na zapytania 

13. Wolne głosy i wnioski. 

14. Zakończenie sesji.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że dzisiejszego dnia tj. 24 września złożone 

zostało pismo od Burmistrza Śmigla z prośbą o włączenie do porządku obrad dwóch 

projektów uchwał. Pierwszy w sprawie odwołania Skarbnika Śmigla oraz drugi w sprawie 

Powołania Skarbnika Śmigla. Następnie poprosił o uzasadnienie Burmistrza Śmigla. 

Burmistrz Śmigla oddała głos Pani Sekretarz. 

Sekretarz Śmigla – Maja Moskwa – Loman przedstawiła projekty uchwał i wyjaśniła, 

że zapis w uchwale jest następujący: „na wniosek Burmistrza Śmigla z dniem 24 września 

2015 roku odwołuje się Pana Jarosława Buko ze stanowiska Skarbnika Śmigla”. Wyjaśniła, 

że zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 3 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym do 

właściwości rady gminy należy powoływanie i odwoływanie skarbnika gminy, na wniosek 

wójta. Odwołanie ze stanowiska jest równoznaczne z wypowiedzeniem stosunku pracy, który 

rozwiązuje się na zasadach określonych przepisów Kodeksu Pracy. W związku z tym 

wnioskuje się do Rady Miejskiej Śmigla o odwołanie ze stanowiska skarbnika gminy Pana 

Jarosława Buko. 

Pytań do przedstawionego projektu uchwały nie było wobec czego Sekretarz Śmigla 

przeszła do omówienia drugiego projektu uchwały i wyjaśniła, że „na wniosek Burmistrza 

Śmigla z dniem 25 września 2015 r. powołuje się Pana Piotra Szmytkowskiego na stanowisko 

Skarbnika Śmigla.” W związku z odwołaniem Pana Jarosława Dariusza Buko – Skarbnika 

Śmigla, który upływa w dniu 24 września 2015 r., dla zapewnienia prawidłowego 

funkcjonowania gminy konieczne jest powołanie nowego skarbnika z dniem 25 września 

2015r. Burmistrz Śmigla rekomenduje Radzie Miejskiej Śmigla kandydaturę Pana Piotra 

Szmytkowskiego na stanowisko Skarbnika Śmigla. Pan Piotr Szmytkowski posiada 

wykształcenie wyższe na kierunku Ekonomia, a także studia podyplomowe z zakresu Audytu 

i Kontroli Zarządczej. Ponadto posiada doświadczenie jako Skarbnik Miasta w Urzędzie 

Miasta w Puszczykowie w latach 2006-2010 oraz Skarbnik Gminy Dopiewo w latach 2011 -

2014. W roku 2015 pan Piotr Szmytkowski opracowywał audyty dla jednostek samorządu 

terytorialnego – gmin oraz powiatów. Wcześniejsze doświadczenia zawodowe związane były 

z pracą w Urzędzie Wojewódzkim  na różnych stanowiskach, w tym jako Starszy Inspektor 

Wojewódzki oraz Naczelnik Wydziału oraz z bankowością, pracując w takich bankach jak 

PKO BP SA oraz Bank Ochrony Środowiska SA na stanowiskach kierowniczych, oraz jako 

Dyrektor Oddziału BOŚ w Obornikach Wielkopolskich. Mając na względzie powyższe 

Burmistrz Śmigla przedkłada Radzie Miejskiej uchwałę w sprawie powołania na to 

stanowisko Pana Piotra Szmytkowskiego. 

Pytań do tego projektu uchwały także nie było. 

Przewodniczący przypomniał, że aby zmienić porządek obrad potrzebna jest 

bezwzględna większość głosów ustawowego składu Rady co w przypadku Rady Miejskiej 

Śmigla jest 8. Następnie przystąpił do głosowania w sprawie wprowadzenia do porządku 
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obrad uchwały w sprawie : odwołania Skarbnika Śmigla. W głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

.- „za” wprowadzeniem uchwały do porządku obrad sesji głosowało 14 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 1. 

Uchwała została wprowadzona jako pkt 10.ppkt.10. 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania w sprawie wprowadzenia 

do porządku obrad uchwały w sprawie : powołania Skarbnika Śmigla. W głosowaniu udział 

wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

.- „za” wprowadzeniem uchwały do porządku obrad sesji głosowało 14 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 1. 

Uchwała została wprowadzona jako pkt 10.ppkt.11. 

 

Ad.3. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół  z XI sesji Rady Miejskiej 

Śmigla. Poinformował, że protokół wiernie odzwierciedla przebieg obrad i jest do wglądu w 

Biurze Rady. Zapytał, czy są uwagi do protokołu. Uwag nie wniesiono. 

Wobec powyższego Przewodniczący przeprowadził głosowanie: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 15 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Protokół przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.4. 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski przedstawił informację ze swojej 

działalności w okresie między sesjami. Informacja stanowi załącznik nr  2 do protokołu. 

Do przedstawionej przez Przewodniczącego Rady informacji pytań nie było. 

W tym punkcie obrad Przewodniczący poinformował o pismach jakie wpłynęły do 

Biura Rady. Dwa pisma dotyczą planów zagospodarowania przestrzennego dla siłowni 

wiatrowych i ograniczeń jakie niosą za sobą. Jedno z nich złożył mieszkaniec Nowego 

Szczepanikowa, a drugie grupa mieszkańców tej miejscowości. Został także złożony wniosek 

o sporządzenie planu zagospodarowania przestrzennego dla Koszanowa. Wszystkie pisma 

zostały skierowane na Komisje Planowania i Rozwoju. 

Na poprzedniej sesji Rada podjęła uchwałę w sprawie przekazania wniosku 

mieszkanki Śmigla – dotyczącego korespondencji z Zakładem Wodociągowo-

Kanalizacyjnym w Śmiglu celem rozpatrzenia. Otrzymana odpowiedź, którą Przewodniczący 

Rady odczytał stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Zauważył, że Przewodniczący Rady 

Nadzorczej nie odniósł się do uchwały. 

Radny Lech Żak zauważył, że na poprzedniej sesji mówił o tym, że chciałby się 

zapoznać z ta odpowiedzią. 

Przewodniczący Rady zauważył, że przekazanie dokumentów, które są w Radzie nie 

załatwiają sprawy i nie bardzo wie co ma w tej sytuacji zrobić. Ponadto zauważył, że w jego 

odczuciu Rada została zlekceważona. Następnie poprosił radcę prawnego o komentarz. 

Radczyni wyjaśniła, że musi zapoznać się z całą sprawą. Zaproponowano więc, że 

nastąpi to w przerwie i do tematu wróci. 
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Ad.5. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla 

przedstawiła Burmistrz Śmigla – Małgorzata Adamczak i stanowi ono załącznik nr 4 do 

protokołu. Pytań nie było. 

 

Ad.6. 

 

Informację Burmistrza Śmigla z działalności w okresie między sesjami przedstawiła  

także Burmistrz Śmigla - stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Informacja została przekazana pocztą elektroniczną. 

Radny Włodzimierz Drótkowski poprosił o przybliżenie pkt. 9 przedstawionej 

informacji. 

 Zastępca Burmistrza odpowiedział, że podpisany list intencyjny o współpracy z 

Gminą Powidz ma pokazać głownie młodzieży walory nasze i odwrotnie, ponieważ ten 

kontakt ma polegać na wymianie międzyludzkiej. Pierwsze takie relacje mają nastąpić między 

młodzieżą Śmigla a Powidza. My chcemy pokazać nasze walory i odwrotnie, tam nasza 

młodzież ma także tam zwiedzić jednostkę wojskową. Także orkiestry planują wspólne 

występy i już w grudniu ma się odbyć pierwszy taki koncert. 

Radny Lech Żak  w związku z udzieloną odpowiedzią na pytanie radnego 

Drótkowskiego nie miał innych pytań. 

Radny Alfred Splisteser poprosił o przybliżenie pkt. 8. 

Sekretarz Śmigla, która uczestniczyła w posiedzeniu Powiatowej Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku w Kościanie wyjaśniła, że spotkanie poświęcone było 

podejmowanym działaniom z zakresu bezpieczeństwa w okresie letnim, także związanych z 

niebezpiecznymi zjawiskami atmosferycznymi. Podczas spotkania dyskutowano także nad 

zwiększeniem bezpieczeństwa na ścieżkach rowerowych wspólnie z Zarządem Dróg 

Powiatowych, a także na kąpieliskach. 

Przewodniczący Rady nawiązując do niebezpiecznych zjawisk atmosferycznych jakie 

miały miejsce tegorocznego lata zauważył, że sołtysi otrzymali pismo od Zarządu Dróg 

Powiatowych  z informacją, że po wichurach połamane gałęzie można pozyskać gałęzie. Z 

obserwacji Przewodniczący zauważył, że grubsze gałęzie zostały pozabierane a drobniejsze 

pozostawione i nawiązując do bezpieczeństwa przy kolejnym silnym wietrze będą one 

stwarzały niebezpieczeństwo. Jednocześnie w temacie bezpieczeństwa Przewodniczący 

zapytał o drogę w Starym Bojanowie (skrzyżowanie) bo jeżeli mieszkańcy zgłaszają, a w 

piśnie otrzymujemy, że nie ma niebezpieczeństwa to właśnie mieszkańcy z tych dróg 

korzystają i trudno się z tym zgodzić. Podobna sytuacja jest na naszej ścieżce rowerowej, na 

której po ulewie piasek jest wymyty i mieszkańcy nie korzystają z tej ścieżki tylko jadą drogą, 

a to nie sprzyja poprawie bezpieczeństwa. także gałęzie wycięte przy drodze ze Starego 

Bojanowa w pobliży Samicy, zostały wycięte i pozostawione. 

Burmistrz Śmigla wyjaśniła, że wczoraj miała okazje porozmawiać o tym w Zarządzie 

Dróg Powiatowych z zastępcą dyrektora i Wicestarostą, a leżące gałęzie na terenie Żegrówka 

i Karśnic Zarząd pozostawił ponieważ należą one do osób prywatnych, natomiast jeżeli 

chodzi o skrzyżowanie w Starym Bojanowie to w tym temacie obiecano że skontaktują się z 

Przewodniczącym. 

Radna Adamczak – Puk Arleta zapytała o pkt. 16 dotyczący oświetlenia. 

Burmistrz Śmigla odpowiedziała, że omówione to zostało już na Wspólnym 

Posiedzeniu. Z uwagi na nieobecność radnej na Wspólnym Posiedzeniu Pani Burmistrz 

wyjaśniła, że w tym roku zostanie przygotowana dokumentacja na całe doświetlenie i oprócz 
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tego uzupełniamy doświetlenie tam gdzie należy wymienić lampy czy żarówki i jest to kwota 

ok. 90 tys. zł. 

Przewodniczący rady zapytał o zarządzenie dotyczące powołania Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  

Burmistrz Śmigla odpowiedziała, że ze względu na chorobę przewodniczącego 

konieczne było zwiększenie składu osobowego Komisji o osobę Pani Sekretarz, która jest w 

tej chwili przewodniczącą Komisji. 

 Więcej pytań do złożonej informacji ni było. 

Ad.7. 

 

W tym punkcie obrad Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie sprawozdań 

przewodniczących komisji.  

Sprawozdania z pracy Komisji Rady Miejskiej Śmigla: 

– Rewizyjnej – przedstawił Przewodniczący komisji radny Krzysztof Łączny       

   Sprawozdanie  stanowi załącznik nr 6 do protokołu. Pytań nie było. 

– Finansowo Gospodarczej – przedstawiła przewodnicząca komisji radna Adamczak –    

   Puk  Arleta. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. Pytań nie było. 

– Spraw Społecznych – przedstawił przewodniczący komisji radny Lech Żak. 

   Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. Pytań nie było. 

   Ponadto Przewodniczący komisji zwrócił uwagę, na fakt, że w poprzednim okresie        

   sprawozdawczym komisjia sformułowała 7 wniosków. Na dzień dzisiejszy komisja  

   otrzymała pewne informacje jednak bez udziału członków komisji choć o to  

   wnioskowali. 

– Planowania i Rozwoju – przedstawił przewodniczący komisji radny Sławomir   

   Grzelczyk. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. Pytań nie było. 

– Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska – przedstawił zastępca            

   przewodniczącego komisji radny Wojciech Adamczewski.. Sprawozdanie stanowi   

   załącznik nr 10 do protokołu.  Pytań nie było. 

 

Ad.8. 

 

Interpelacje i zapytania radnych – nie było. 

  

Ad.9. 

 

Zapytania sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli. 

 

Sołtys Parska Pan Ryszard Olejnik zadał pytanie Panu Burmistrzowi: 

1) Dlaczego został obciążony finansowo za utylizację azbestu? 

2) Dlaczego w piśmie mowa jest o samowoli  budowlanej? 

3) Na czyi wniosek podjęto decyzje o zmianie lokalizacji przystanku? 

 

Sołtys Żegrówka Pan Henryk Skorupiński zadał pytania: 

- do Kierownika ZGKiM  

1) Dlaczego nie jest wykoszony terenu przy torowisku w Żegrówku? 

- do Pani Burmistrz: 

1) W sprawie tych gałęzi co leżą przy drodze? 

2) Czy jest możliwość dofinansowania zbiorników bezodpływowych? 
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Ad.10. 

 

Podjęcie uchwał:  

 

1) w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów 

powszechnych. 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski poinformował, że aby dokonać wyboru 

ławników niezbędne jest podjęcie uchwały w sprawie regulaminu, który określa zasady m.in. 

mówi o powołaniu Komisji Skrutacyjnej, o sposobie głosowania itp. Dla radnych została 

przygotowana wersja papierowa z zaznaczonymi na żółto autopoprawkami, każdy z radnych 

otrzymał uchwałę. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i poprosił Przewodniczącego Komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Lech Żak przekazał, że projekt uchwały 

otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały. Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów:  

- „za” – 15 radnych,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymało się” – 0.  

Uchwałę podjęto jednogłośnie.  

Rada Miejska Śmigla w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XII/67/15 w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do 

sądów powszechnych. 

 

Przewodniczący Rady zarządził wybór Komisji Skrutacyjnej. Do pracy w Komisji 

zgłoszono następujących kandydatów :  

- Przewodniczący Rady zgłosił kandydaturę radnej Anny Jaworskiej,  

- radny Włodzimierz Drótkowski zgłosił kandydaturę radnego Wojciecha 

Adamczewskiego,  

- radny Sławomir Grzelczyk zgłosił kandydaturę radnego Alfreda Splistesera.  

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na prace w Komisji Skrutacyjnej.  

Następnie Przewodniczący Rady poprosił Komisję Skrutacyjną o ukonstytuowanie się 

i przygotowanie kart do głosowania. 

 

Przewodniczący Zespołu opiniującego kandydatury na ławników, Lech Żak odczytał 

opinię o kandydatach. Opinia stanowi załącznik nr 11 do protokołu. Następnie odczytał 

opinię o zgłoszonych kandydatach na ławników od Wielkopolskiego Komendanta 

Wojewódzkiego Policji w Poznaniu, która stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

2) w sprawie wyboru ławnika do Sądu Okręgowego w Poznaniu Ośrodek 

Zamiejscowy w Lesznie.  

 

Na ławnika do Sądu Okręgowego w Poznaniu Ośrodek Zamiejscowy w Lesznie 

zostały zgłoszone kandydatury pani Barbary Drótkowskiej i pana Ireneusza Stanisława 

Nowaka. 
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Przewodniczący Rady odczytał z regulaminu sposób głosowania i poprosił Komisję 

Skrutacyjną o przygotowanie kart i przeprowadzenie głosowania.  

Komisja wyborcza rozdała karty do głosowania. Po głosowaniu i ustaleniu wyników 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Jaworska odczytała protokół z wyborów. W 

wyniku przeprowadzonego głosowania Pani Barbara Drótkowska otrzymała większą liczę 

głosów i tym samym została wybrana na ławnika do Sądu Okręgowego w Poznaniu Ośrodek 

Zamiejscowy w Lesznie.  

Protokół Komisji Skrutacyjnej z głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu z 

sesji.  

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski odczytał uchwałę w sprawie wyboru 

ławnika do Sądu Okręgowego w Poznaniu Ośrodek Zamiejscowy w Lesznie, wyjaśniając że 

sama uchwała nie będzie głosowana przez Radę, ponieważ odbyło się już głosowanie tajne 

poprzez wrzucenie karty do urny.  

Rada Miejska Śmigla w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu tajnym 

podjęła uchwałę Nr XII/68/15 w sprawie wyboru ławnika do Sądu Okręgowego w Poznaniu 

Ośrodek Zamiejscowy w Lesznie. 

 

3) w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Kościanie.  

 

Na ławnika do Sądu Rejonowego w Kościanie zostały zgłoszone kandydatury pana 

Jerzego Przybyłka oraz pani Anny Wieczorek.   

Zgłoszenie  Pan a Jerzego Przybyłka nie spełniało wymogów formalnych i na sesji 27 

sierpnia 2015 roku podjęta została uchwała w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które 

pozostawia się bez dalszego biegu.  

Przewodniczący Rady odczytał z regulaminu sposób głosowania i poprosił Komisję 

Skrutacyjną  o przygotowanie kart i przeprowadzenie głosowania.  

Komisja Skrutacyjna rozdała kartki do głosowania. Po głosowaniu i ustaleniu 

wyników Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Jaworska odczytała protokół z 

wyborów. W wyniku przeprowadzonego głosowania Pani Anna Wieczorek otrzymała 15 

głosów i tym samym została wybrana na ławnika do Sądu Rejonowego w Kościanie. 

Protokół Komisji Skrutacyjnej z głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski odczytał uchwałę w sprawie wyboru 

ławnika do Sądu Rejonowego w Kościanie i również dodał, że sama uchwała nie będzie 

głosowana przez Radę, ponieważ odbyło się już głosowanie tajne poprzez wrzucenie karty do 

urny. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu tajnym 

podjęła uchwałę Nr XII/69/15 w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Kościanie. 

 

4) w sprawie uchwalenia zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej ze środków 

budżetu Gminy na realizację przedsięwzięć polegających na budowie 

przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Śmigiel, na lata 2015-2020,  

 

Projekt uchwały przedstawił Pan Rafał Szumacher – pracownik Urzędu, który 

wyjaśnił, że zgodnie z obowiązującymi przepisami, dopuszczalne jest finansowanie ochrony 

środowiska poprzez udzielanie dotacji celowych z budżetu gminy na finansowanie lub 

dofinansowanie kosztów inwestycji m.in. zakresu budowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków. Rada Miejska Śmigla  

podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej ze 

środków budżetu Gminy na realizację przedsięwzięć polegających na budowie 

przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Śmigiel, na lata 2012-2015. Uchwała 
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ta była realizowana przez kolejne lata i Gmina Śmigiel udzielała dotacji celowych w 

przedmiotowym zakresie. Z uwagi na wyłączenie z Aglomeracji Leszno miejscowości 

Sierpowo i Wydorowo zostały one uwzględnione w przedmiotowej uchwale i również w tych 

miejscowościach właściciele nieruchomości będą mogli ubiegać się o udzielenie dotacji 

celowej na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Dofinansowaniem mogą zostać objęte koszty budowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków bytowych, spełniające warunki określone w odrębnych przepisach, pobudowane na 

terenie gminy Śmigiel, gdzie nie planuje się budowy sieci kanalizacyjnej, bądź włączenie do 

istniejącej sieci kanalizacyjnej jest nieuzasadnione ekonomicznie lub niemożliwe z powodów 

technicznych. 

Strefy nieskanalizowane oraz nieprzewidziane do skanalizowania, w których 

dofinansowanie będzie udzielane określa załącznik nr 1 do uchwały. Dopuszcza się udzielenie 

dofinansowania w strefie skanalizowanej, bądź przewidzianej do budowy sieci kanalizacyjnej 

dla nieruchomości gdzie, nie ma możliwości włączenia się do istniejącej lub planowanej sieci 

kanalizacji sanitarnej, lub gdy włączenie do tej sieci jest nieuzasadnione ekonomicznie. 

Wniosek o udzielenie dofinansowania nie może obejmować przedsięwzięć zrealizowanych. 

Wnioskodawca może uzyskać dofinansowanie przedsięwzięcia w wysokości do 50% 

udokumentowanych fakturą poniesionych kosztów zakupu przydomowej oczyszczalni 

ścieków, przy czym kwota ta nie może przekroczyć wartości 3.500,- zł (słownie: trzy tysiące 

pięćset złotych). 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo-Gospodarczej i poprosił przewodniczącą komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczącego Komisji Finansowo-Gospodarczej Arleta Adamczak-Puk 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był 

także na posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska i poprosił 

przewodniczącego komisji o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska  Alfred 

Splisteser i przekazał, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  Zauważył, że według niego w załączniku nr 1 brakuje niektórych miejscowości co 

uniemożliwi ich mieszkańcom skorzystanie z możliwości dofinansowania. Np. nie każdy 

mieszkaniec starego Bojanowa ma możliwość podłączenia się do kanalizacji a nie będzie 

mógł ubiegać się o dotację. 

Pan Rafał Szumacher wyjaśnił, że jest zawarty taki zapis w § 2 pkt 3. „Dopuszcza się 

udzielenie dofinansowania w strefie skanalizowanej, bądź przewidzianej do budowy sieci 

kanalizacyjnej dla nieruchomości gdzie, nie ma możliwości włączenia się do istniejącej lub 

planowanej sieci kanalizacji sanitarnej, lub gdy włączenie do tej sieci jest nieuzasadnione 

ekonomicznie”.  

Radny Sławomir Grzelczyk zapytał kto decyduje, że dane przedsięwzięcie jest 

ekonomicznie nieuzasadnione. 

Pan Szumacher odpowiedział, że wnioski rozpatruje Burmistrz Śmigla. 

Radny Splisteser Alfred zapytał o sytuację Chełkowa w ewentualnych planach 

kanalizacji. Przewodniczący Rady zauważył, że miejscowość Chełkowo jest w zał. nr 1 do 

uchwały a ma być skanalizowana.  

Odpowiedzi udzieliła Prezes Zakładu Wodociągowo - Kanalizacyjnego Violetta 

Gładysiak, która wyjaśniła, że zgłaszają się mieszkańcy do Zakładu, którzy nie chcą 

przyłączenia do kanalizacji. W związku z czym poprosiła Panią Sołtys Chełkowa aby 

sporządziła listę osób, które zadeklarują przyłączenie do kanalizacji. 
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Radny Wojciech Adamczewski zauważył, że komisja Rolnictwa podjęła wniosek aby 

zachęcić do budowy przydomowych oczyszczalni i poprosił wszystkich aby przekazywali te 

informacje ponieważ zainteresowanie budową przydomowych oczyszczalni jest znikome, a 

budując je systemem gospodarczym można ponieść mniejsze koszty.  

Radny Splisteser zauważył, że systemem gospodarczym nie można podłączać 

przydomowych oczyszczalni ponieważ muszą one spełnić określone ustawą wymogi i normy. 

Radny Lech Żak zauważył, że niektóre zapisy powinny zostać doprecyzowane. 

Natomiast radny Sławomir Grzelczyk zapytał kto podejmie decyzję czy budowa danej 

przydomowej oczyszczalni jest uzasadniona? 

Pani Burmistrz wyjaśniła, że wszystkie decyzje będą w tej kwestii uzgadniane z Panią 

Prezes niezależnie skąd będzie mieszkaniec, który skała wniosek i tak będzie musiała być 

opinia Zakładu. Jednocześnie zauważyła, że nie jest to nowa uchwała. jeżeli jednak jest taka 

wola to może ona wrócić na komisje.  

Radny Sławomir Grzelczyk zauważył, że pytania są bo zapisy nie są precyzyjne. 

Natomiast radny Lech Żak zgłosił formalny wniosek o wycofanie projektu uchwały z 

porządku obrad. 

Wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek w 

sprawie wycofania uchwały z porządku obrad. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 8 radnych, 

- „przeciw” – 3, 

- „wstrzymało się” – 4. 

Uchwała została wycofana. 

 

5) w sprawie wysokości i zasad ustalania i rozliczania dotacji celowych dla 

podmiotów prowadzących żłobki na terenie Gminy Śmigiel w roku 

kalendarzowym 2015, 

 

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Śmigla i wyjaśniła, zgodnie z art. 60 ustawy z 

o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 podmioty prowadzące żłobki mogą otrzymać na każde 

dziecko objęte opieką dotację celową z budżetu gminy. Wysokość, zasady ustalania oraz 

rozliczania dotacji określa rada gminy w drodze uchwały. W związku z powyższym podmioty 

prowadzące żłobek na terenie Gminy Śmigiel, które zapewniają opiekę nad dzieckiem do lat 3 

w wymiarze co najmniej 8 godzin dziennie mogą ubiegać się o dotację celową. Przez 

podmioty, należy rozumieć osoby fizyczne, osoby prawne i jednostki organizacyjne 

nieposiadające osobowości prawnej. Dotacja celowa dla żłobka przekazywana jest 

podmiotom zarejestrowanym w rejestrze żłobków prowadzonym przez Burmistrza Śmigla. 

Wysokości dotacji celowej udzielanej w roku 2015 przez Gminę Śmigiel dla 

podmiotów prowadzących żłobki na terenie Gminy Śmigiel, ustala się w kwocie 380,00 zł 

miesięcznie na każde dziecko. Podmioty ubiegające się o dotację zobowiązane są w terminie 

7 dni od dnia wejścia w życie uchwały złożyć do Burmistrza Śmigla wniosek o udzielenie 

dotacji celowej.  Dotacja przekazywana będzie co miesiąc w terminie do ostatniego dnia 

każdego miesiąca w zależności od liczby dzieci objętych opieką w żłobku. Podmiot 

prowadzący żłobek w terminie do 10 dnia każdego miesiąca, w którym otrzymuje dotację, 

przedkładać będzie zapotrzebowanie na zaliczkę dotacji wraz z imiennym wykazem dzieci 

objętych opieką w żłobku wg stanu na pierwszy dzień każdego miesiąca oraz rozliczenie 

zaliczki za poprzedni miesiąc. 

Dotacja na kolejny miesiąc zostanie wstrzymana w przypadku, gdy podmiot nie 

przedłoży w terminie wniosku o zapotrzebowanie na kolejny miesiąc lub jeśli zostanie 

wykreślony z rejestru żłobków. Podmiot prowadzący żłobek sporządza także roczne 
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rozliczenie wykorzystania dotacji. Rozliczenie wykorzystania dotacji należy przekazać do 

Burmistrza Śmigla w terminie do 15 stycznia roku następnego po roku udzielenia dotacji lub 

w przypadku, gdy podmiot kończy działalność, w trakcie roku budżetowego w terminie 30 

dni od dnia otrzymania ostatniej transzy dotacji. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo-Gospodarczej i poprosił przewodniczącą komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej Arleta Adamczak-Puk przekazała, 

że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był 

także na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Lech Żak przekazał, że projekt uchwały 

otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Radny Lech Żak zapytał, czy w przypadku tej dotacji nie potrzeba regulaminu 

przyznawania dotacji tak jak to mamy w przypadku udzielania dotacji na prace przy 

zabytkach niestanowiących własności Gminy? 

Sekretarz Śmigla odpowiedziała, że wszystkie elementy potrzebne do udzielenia i 

rozliczenia określa uchwała a wszystkie inne elementy wynikają z ustawy w związku z czym 

nie ma delegacji ustawowej by podejmować regulamin.  

Radny Wojciech Adamczewski zapytał dlaczego jest taka kwota? 

Sekretarz Śmigla odpowiedziała, że taka kwota wynikła z kalkulacji jaką przedstawiły 

panie prowadzące żłobek. Miesięczny koszt pobytu dziecka to: 

450 zł (płaci rodzic) + 380 zł (dotacja) + koszt wyżywienia ( płaci rodzic). 

 Radny Sławomir Grzelczyk zapytał czy ta uchwała jest na 2015 rok? 

Sekretarz Śmigla odpowiedziała, że tak. Ponadto dodała, że panie prowadzące żłobek 

ostateczne rozliczenie musza złożyć do 15.01.2016 roku. Panie zadeklarowały także, że w 

przyszłym roku będą także ubiegały się o środki z innych źródeł, planują także skorzystać z 

programu „MALUCH” i stamtąd uzyskają większe środki. Sekretarz Śmigla zwróciła uwagę, 

że podejmując tą uchwałę po te środki będzie mogła także sięgnąć inna placówka. 

Sekretarz Śmigla przekazała także informację, że do żłobka uczęszczać będzie dziecko 

z innej Gminy i wstępnie Gmina ta wyraziła wolę partycypowania w kosztach pobytu tego 

dziecka w naszym żłobku. 

Więcej pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XII/70/15 w sprawie wysokości i zasad ustalania i rozliczania dotacji celowych dla 

podmiotów prowadzących żłobki na terenie Gminy Śmigiel w roku kalendarzowym 2015. 

 

W tym momencie obrad o godz. 18:00 Przewodniczący Rady ogłosił przerwę do godz. 

18:20. Obrady wznowiono w składzie 14 radnych. Sale opuścił radny Włodzimierz 

Drótkowski. 
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6) w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej na dofinansowanie „Budowy kanalizacji sanitarnej w 

Gminie Śmigiel na terenie wsi Bronikowo i Glińsko”  

 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Śmigla– Jarosław Buko. Wyjaśnił, że planuje się 

zaciągnąć pożyczkę z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Warszawie w wysokości 5.147.195,00 zł  na dofinansowanie zadania pod nazwą „Budowa 

kanalizacji sanitarnej w Gminie Śmigiel na terenie wsi Bronikowo i Glińsko” do realizacji w 

latach: 2015-2017, w roku 2015 do kwoty 1.500.000,00 zł w roku 2016 do kwoty 

2.070.582,00 zł  

w roku 2017 do kwoty 1.576.613,00 zł Dofinansowanie przedsięwzięcia w formie pożyczki z 

NFOŚiGW w Warszawie w ramach programu „Gospodarka ściekowa w ramach Krajowego 

Programu Oczyszczania Ścieków Komunalnych” spowoduje zwiększenie infrastruktury 

kanalizacyjnej na terenie Gminy Śmigiel i poprawę jakości życia mieszkańców.  

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo-Gospodarczej i poprosił przewodniczącą komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczącego Komisji Finansowo-Gospodarczej Arleta Adamczak-Puk 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XII/71/15 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej na dofinansowanie „Budowy kanalizacji sanitarnej w Gminie Śmigiel 

na terenie wsi Bronikowo i Glińsko”. 

  

7) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2015. 

 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Śmigla– Jarosław Buko. Wyjaśnił, że w Uchwale                       

Nr V/16/15 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 22 stycznia 2015 roku w sprawie uchwały 

budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2015 wprowadzono następujące zmiany :  

 - dochody budżetu Gminy Śmigiel na 2015 rok w wynoszą  54.155.503,60 zł (zmieniły się 

zarówno dochody bieżące jak i majątkowe) 

- wydatki budżetu Gminy Śmigiel na rok 2015 w wynoszą 64.784.106,60 zł (zmieniły się 

także wydatki bieżące jak i majątkowe) 

W związku z powyższymi zmianami deficyt budżetu zmieni się i wynosi 

10.628.603,00 zł i zostanie sfinansowany przychodami z tytułu kredytów i pożyczek oraz 

wolnych środków. Łączna kwota planowanych przychodów budżetu wynosi 12.357.603,00 zł. 

Natomiast limit zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek w kwocie określa się 

na kwotę 6.093.687,00 zł w tym na :  

1) pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu 1.000.000,00 zł  

2) finansowanie planowanego deficytu budżetu 3.364.687,00 zł  

3) spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów  
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1.729.000,00 zł. 

 

 Następnie Skarbnik Śmigla zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały. Autopoprawkę 

radni otrzymali na piśmie. W uzasadnieniu w części dotyczącej wydatki w dziele 926 rozdział 

92605 w zdaniu „…sportowego w Czaczyku w Śmiglu, wydatek zrealizowany z wolnych 

środków” wykreśla się słowa „w Śmiglu”. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo-Gospodarczej i poprosił przewodniczącą komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczącego Komisji Finansowo-Gospodarczej Arleta Adamczak-Puk 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XII/72/15 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2015. 

 

8) w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej  na lata 2015-

2025, 

 

Projekt uchwały przedstawił także Skarbnik Śmigla– Jarosław Buko. Wyjaśnił, że 

zgodnie ze zmianami w budżecie Gminy Śmigiel w roku 2015, dokonano zmian w Uchwale 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2015-2025. 

Wprowadza się zmiany w wykazie wieloletnich przedsięwzięć Gminy Śmigiel, 

obejmujący limity wydatków w poszczególnych latach oraz limity zobowiązań z nimi 

związane zgodnie z załącznikiem Nr 2 do niniejszej uchwały. W załączniku Nr 1 do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej wprowadzono między innymi zmiany w zakresie 

dostosowania prognozy w zakresie planowanych dochodów , wydatków,  przychodów i 

rozchodów. W przychodach budżetu roku 2015 zostały zmienione źródła i kwoty, 

wprowadzono częściowo wolne środki w wysokości 7.263.916,00 zł oraz w pozycji 

przychody z zaciągniętych kredytów i pożyczek nie zmieniona została kwota planowanej 

pożyczki zgodnie z transzą jaka powinna wpłynąć w roku 2015. Planuje się limit wydatków w 

2015 roku 0,00 zł i 400.000,00 zł w 2016 roku na „Zakup samochodu dla OSP z 

dofinansowaniem ze środków unijnych w ramach WRPO 2014 – 2020”. Wprowadza się limit 

wydatków w 2015 roku w kwocie 1.210.801,00 zł na zadanie pt „Budowa kanalizacji 

sanitarnej w Gminie Śmigiel na terenie wsi Bronikowo i Glińsko”. 

Następnie Skarbnik Śmigla zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały. Autopoprawkę 

radni otrzymali na piśmie. W uzasadnieniu w wierszu piątym zmianie ulega brzmienie  

„przychody z zaciągniętych kredytów i pożyczek nie zmieniona  została kwota planowanej 

pożyczki zgodnie z transzą jaka powinna wpłynąć w roku 2015” na „przychody z 

zaciągniętych kredytów i pożyczek zostały zmienione o kwotę planowanej pożyczki.” 

Przewodniczący Rady poinformował, że przedstawiomy projekt uchwały omawiany 

był na posiedzeniu Komisji Finansowo-Gospodarczej i poprosił przewodniczącą komisji o 

przedstawienie opinii. 
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Przewodniczącego Komisji Finansowo-Gospodarczej Arleta Adamczak-Puk 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały. Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XII/73/15 w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej  na lata 2015-

2025. 

 

9) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie ogółu praw i obowiązków do udziału w 

spadku. 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan Rafał Szumacher – pracownik Urzędu, który 

wyjaśnił, że Rada Miejska Śmigla podjęła Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

udziału w nieruchomości zabudowanej, położonej w Śmiglu przy ul. Sienkiewicza 5. 

Nieruchomość położona w Śmiglu przy ul. Sienkiewicza 5 (graficznie przedstawiono na 

mapie). Gmina Śmigiel na podstawie Postanowienie Sądu Rejonowego w Kościanie z dnia 13 

października 2011 roku, nabyła w całości spadek po Pani Teresie Trowskiej. W skład spadku 

po zmarłej wchodzi m.in. udział wynoszący ¼ w powyższej nieruchomości, który 

spadkodawczyni nabyła w drodze dziedziczenia. Pozostałe udziały w nieruchomości 

położonej przy ul. Sienkiewicza 5 w Śmiglu przysługują trzem osobom fizycznym. Do dnia 

dzisiejszego właściciele nie uregulowali stanu prawnego nieruchomości gruntowej, na której 

posadowione są budynki stanowiące odrębny przedmiot własności. Zgodnie z istniejącym 

wpisem do księgi wieczystej prowadzonej przez Sąd Rejonowy w Kościanie właścicielem 

przedmiotowej nieruchomości jest Skarb Państwa. 

W związku z powyższym w obecnym stanie prawnym Gmina Śmigiel jako jedyny 

spadkobierca po zmarłej Teresie Trowskiej zamierza zbyć spadek, a więc ogół praw 

obowiązków przysługujących jej po zmarłej spadkodawczyni. Podjęcie przedmiotowej 

uchwały pozwoli na zbycie spadku w trybie przetargu. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo-Gospodarczej i poprosił przewodniczącą komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczącego Komisji Finansowo-Gospodarczej Arleta Adamczak-Puk 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały. Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XII/74/15 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie ogółu praw i obowiązków do udziału w 

spadku 
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10)  w sprawie odwołania Skarbnika Śmigla,  

 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że projekt uchwały przedstawiony został przy 

wprowadzaniu do porządku obrad, a następnie otworzył dyskusję na projektem uchwały. 

Radny Lech Żak zauważył, że uchwała ta trafiła do radnych dzisiejszego dnie i ma 

wątpliwości co do uzasadnienia i poprosił Panią Burmistrz o szersze uzasadnienie. 

Burmistrz Śmigla odpowiedziała, że „niestety, Skarbnik nie spełnił oczekiwania 

Burmistrza i uważa, że byłoby to pewnym zagrożeniem dla bezpieczeństwa budżetu i 

finansów Gminy Śmigiel”. 

Natomiast radny Sławomir Grzelczyk zauważył, ze jest to dziwna sytuacja bo to Rada 

powołuje Skarbnika i wstrzymał się od głosu przy powołaniu i teraz też tak zrobi bo radni ze 

Skarbnikiem nie współpracują zbyt mało czasu minęło by ocenić pracę, a współpracuje 

Burmistrz jednak uchwałę podejmuje Rada. Zauważył jednak, że to Burmistrz wie czy 

współpraca się układa czy nie i gdy nie podejmie Rada uchwały to też będzie źle. 

Więcej pytań i uwag do projektu uchwały nie było. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. Zapytał kto z Pań 

i Panów radnych jest za odwołaniem Skarbnika Śmigla? a następnie odczytał treść § 1 

uchwały „Na wniosek Burmistrza Śmigla z dniem 24 września 2015 roku odwołuje się Pana 

Jarosława Buko ze stanowiska Skarbnika Śmigla”. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 10 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 4. 

Uchwałę  podjęto. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XII/75/15 w sprawie odwołania Skarbnika Śmigla. 

 

11)  w sprawie powołania Skarbnika Śmigla 

 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że ten projekt uchwały przedstawiony został także 

przy wprowadzaniu do porządku obrad, a następnie otworzył dyskusję na projektem uchwały. 

Radny Wojciech Adamczewski poprosił o przedstawienie proponowanej osoby.  

Głos zabrał Pan Piotr Szmytkowski, który wyjaśnił, że posiada wykształcenie wyższe 

na kierunku Ekonomia, a także studia podyplomowe z zakresu Audytu i Kontroli Zarządczej. 

Ponadto posiada doświadczenie jako Skarbnik Miasta w Urzędzie Miasta w Puszczykowie w 

latach 2006-2010 oraz Skarbnik Gminy Dopiewo w latach 2011 -2014. W roku 2015 

opracowywał audyty dla jednostek samorządu terytorialnego – gmin oraz powiatów. 

Wcześniejsze doświadczenia zawodowe związane były z pracą w Urzędzie Wojewódzkim  na 

różnych stanowiskach, w tym jako Starszy Inspektor Wojewódzki oraz Naczelnik Wydziału 

oraz z bankowością, pracując w takich bankach jak PKO BP SA oraz Bank Ochrony 

Środowiska SA na stanowiskach kierowniczych, oraz jako Dyrektor Oddziału BOŚ w 

Obornikach Wielkopolskich. 

 Radny Sławomir Grzelczyk zauważył, że Skarbnik w Gminie musi być i ma nadzieję 

na dobrą współpracę. 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

Przewodniczący Rady poddał więc pod głosowanie projekt w/w uchwały . Zapytał kto 

z Pań i Panów radnych jest za powołaniem Skarbnika Śmigla? a następnie odczytał treść § 1 

uchwały „Na wniosek Burmistrza Śmigla z dniem 25 września 2015 roku powołuje się Pana 

Piotra Szmytkowskiego na stanowisko Skarbnika Śmigla”. 
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W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 9 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 5. 

Uchwałę  podjęto. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XII/76/15 w sprawie powołania Skarbnika Śmigla. 

   

Ad.11.  

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych – nie było. 

 

Ad.12. 

 

 Odpowiedzi na zapytania Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli. 

Burmistrza Śmigla odpowiedziała, że na wszystkie pytania zostanie udzielona 

odpowiedź na piśmie, a Rada otrzyma do wiadomości. 

 

Ad. 13. 

 

Wolne głosy i wnioski. 

W tym punkcie radny Alfred Splisteser podziękował odwołanemu Skarbnikowi za 

współpracę choć nie było zbyt wielu okazji jednak spotykali się radni ze Skarbnikiem na 

komisjach. 

Przewodniczący Rady przekazał, że kolejna sesja planowana jest na 29 października. 

Radny Alfred Splisteser poprosił Panią Burmistrz o interwencję w sprawie 

ograniczenia prędkości na drodze Przysieka - Wonieść  w miejscowości Gniewowo.  

Następnie radca prawny wyjaśniła po zapoznaniu się z dokumentacją odpowiedź jaką 

otrzymała Rada w sprawie przekazania wniosku. 

Zgodnie z KPA został przekazany wniosek do rozpatrzenia przez rade nadzorczą i 

rada udzieliła stosownej odpowiedzi. Minimalistycznie (w jednym zdaniu) ale kompetentnie. 

Korespondencja była rozpatrzona, w terminie udzielano odpowiedzi i wyczerpująco. 

Zaznaczyła, że nie od takich spraw jakie są poruszane w korespondencji nie jest Rada Miejska 

ani rada nadzorcza. Wg. kompetencji odpowiedzi udzielała Pani Prezes. 

Radny Grzelczyk Sławomir zapytał Panią Burmistrz czy udzielane odpowiedzi będą 

zawsze na piśmie, bo nie jest to pierwszy raz taka sytuacja. zaznaczył, że rozumie , że udziela 

się odpowiedzi na piśmie gdy trzeba coś sprawdzić ale na niektóre pytania można udzielić 

odpowiedzi od razu. 

Burmistrz Śmigla Małgorzata Adamczak wyjaśniła, że odpowiedź udzieli na piśmie 

ponieważ chce by była bardziej rzetelna. 

Następnie głos zabrał Pan Ryszard Kozak – mieszkaniec Gminy i podziękował za 

podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki, która pozwoli na kanalizację Bronikowa. 

Głos także zabrała Pani Małgorzata Wawrzyniak – Prezes Spółdzielni Socjalnej 

„Śmigielanka” , która podziękowała za podjętą uchwałę dotyczącą dotacji dla żłobka. 

Kolejny mieszkaniec, który poprosił o głos to Pan Stanisław Brzeski, który wyraził 

swoje niezadowolenie z powodu braku faktur za wywóz odpadów. Zaznaczył że przez to nie 

może odliczyć w kosztach kwot wpłaconych za ich wywóz. 

Prezes Zakładu Wodociągowo – Kanalizacyjnego wyjaśniła, że mieszkaniec wypełniał 

deklarację przystąpienia i nie zawsze przepisy o podatku dochodowym od osób fizycznych 

czy prawnych czy nawet VAT precyzują, że musi być faktura. 
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Pan Stanisław Brzeski korzystając z okazji przekazał, że przez jego nieruchomość 

przechodzi siec kanalizacyjna i w związku z tym sprawę skierował do sądu. 

Prezes Zakład odpowiedział, że sieci wod-kan przechodzą przez różne tereny, także 

przez prywatne, na których jest ustanowiona służebność.     

Burmistrz Śmigla w imieniu Żłobka jeszcze raz podziękowała za wsparcie. 

Podkreśliła, że jest to pierwszy żłobek w powiecie, który założyła Spółdzielnia Socjalna. 

Następnie życzyła prowadzącym ten żłobek wszystkiego dobrego oraz zachęciła do 

reklamowania żłobka. 

 

Więcej zgłoszeń nie było. 

 

Ad. 14. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wyczerpano porządek sesji, a następnie 

podziękował zebranym i zamknął XII  sesję Rady Miejskiej Śmigla o godz. 19:00. 

 

 

 

 

Protokołowała:          Przewodniczył: 

         

  

Justyna Rzepecka                 Wiesław Kasperski 

           Przewodniczący  

         Rady Miejskiej Śmigla 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


